
 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FTZ ČZU v Praze konaného dne 

17. 9. 2024 

Přítomni: Tatiana Alexiou Ivanova, Tamara Fedorova, Ladislav Kokoška, Olga Leuner, Barbora  
Motýlová, Miroslav Mulko, Johana Rondevaldová, Mikuláš Středa, Vladimír Verner. 
 
Hosté: Patrick Van Damme, Dagmar Dočkalová, Petra Chaloupková, Hynek Roubík, Klára 
Urbanová 
 
Zasedání, které se konalo v hybridní formě od 9.00 v místnosti č. 401, zahájila Dr. Fedorova. 
Senát byl usnášeníschopný pro přijetí rozhodnutí o všech bodech programu zasedání i dle        
čl. 12 odst. 1 Jednacího řádu AS FTZ. 
  

Zahájení 
Předsedkyně AS FTZ Tamara Fedorova zahájila zasedání. Přivítala nového člena Mikuláše 
Středu, který nahradil Natálii Šimáčkovou, která dokončila studium. Mikuláš Středa podepsal 
senátorský slib.  
  

Schválení programu zasedání 
Dr. Fedorova seznámila členy AS FTZ s navrženým programem, který byl rovněž 
zaslán emailem v pozvánce na zasedání všem členům AS FTZ dne 9. 9. 2024.  
  
Navržený program:  
1. Výroční zpráva o hospodaření FTZ za rok 2023 (finanční zpráva)  
2. Strategický akční plán FTZ na 2024   
3. Nařízení děkana - Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení v doktorských studijních   
programech v akademickém roce 2025/2026 na Fakultě tropického zemědělství  
4. Složení disciplinární komise FTZ  
5. Návrh harmonogramu pro volby děkana a složení volební komise  
6. Imatrikulační slib FTZ v angličtině  
7. Revize Statutu FTZ od Právního odboru ČZU  
8. Různé  
  
Předsedkyně vyzvala k hlasování o programu zasedání.  
 
Výsledek hlasování: 9 pro, 0 proti, zdrželo se 0   

➢ AS FTZ schválil navržený program zasedání.  
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Výroční zpráva o hospodaření FTZ za rok 2023 (finanční zpráva)  
Tajemnice FTZ Dagmar Dočkalová představila výroční zprávu, informovala o revizi některých 
údajů a vysvětlila, že vedení fakulty nebylo kvůli GDPR doporučeno zveřejnit ani průměrné platy 
dle pozic (v některých případech pracuje na pozici pouze jeden člověk). Znovu zdůraznila 
potřebu zaměstnance na alespoň částečný úvazek pro lepší sledování a přehlednost 
finančních toků.  
V diskusi vystoupili: Olga Leuner, Dagmar Dočkalová, Klára Urbanová, Hynek Roubík, Tamara 
Fedorova  
Diskuse: Údaje o mzdových prostředcích v podrobném členění dle akademických kategorií byly 
prezentovány na kolegiu děkana před dvěma týdny a předány předsedkyni senátu. Diskutován 
byl také nárůst nákladů děkanátu o více než 2 miliony Kč mezi lety 2022 a 2023 a fakt, že 
předložený návrh Výroční zprávy o hospodaření FTZ za rok 2023 se kromě revize některých 
dílčích údajů téměř neliší od návrhu předloženého na zasedání AS FTZ konaného 12. 6. 2024, 
tudíž dále neobsahuje názornější přehled celkového hospodaření. Dále se hovořilo o 
projektovém centru, kde byla zmíněna nová osoba, která bude do centra nastupovat, a byla 
okomentována záporná hodnota jednoho z projektů ve výroční zprávě. Zdůrazněna byla 
potřeba zajistit dobře fungující projektové centrum. 
Předsedkyně vyzvala k hlasování o Výroční zprávě o hospodaření FTZ za rok 2023. 
 
Výsledek hlasování: 6 pro, 1 proti, zdrželi se 2   

➢ AS FTZ schválil Výroční zprávu o hospodaření FTZ za rok 2023.  
  

Strategický akční plán FTZ na 2024   
Proděkanka pro rozvoj fakulty Klára Urbanová představila Strategický akční plán FTZ na rok 
2024. Nikdo z přítomných neměl k předloženému dokumentu připomínky.   
Předsedkyně vyzvala k hlasování o Strategickém akčním plánu FTZ pro rok 2024. 
 
Výsledek hlasování: 9 pro, 0 proti, zdrželo se 0   

➢ AS FTZ schválil Strategický akční plán FTZ na 2024  
   

Nařízení děkana - Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení v doktorských studijních   
programech v akademickém roce 2025/2026 na Fakultě tropického zemědělství  
Proděkan pro vědu, výzkum a doktorské studium Hynek Roubík představil Nařízení děkana - 
Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení v doktorských studijních programech v akademickém 
roce 2025/2026 na Fakultě tropického zemědělství. Zmínil důležitá data související s 
přijímacím řízení a přidání dvou dalších požadovaných dokumentů, a to motivačního dopisu a 
doporučujícího dopisu.  
V diskusi vystoupili: Barbora Motýlová, Hynek Roubík, Olga Leuner, Tamara Fedorova, Vladimír 
Verner, Tatiana Alexiou Ivanova  
Diskuse: Probíralo se, jestli nově požadované dokumenty k přijímacímu řízení (motivační a 
doporučující dopis) budou povinné, nebo dobrovolné. Dokumenty bude posuzovat přijímací 
komise a nedodání některého dokumentu může mít vliv na jejich hodnocení. Řešilo se, jestli 
doporučující dopis může být jen jeden či více a jestli to musí být z předchozí univerzity nebo 
odkudkoliv. Diskutovalo se i to, že být v kontaktu s potenciálním školitelem a mít předem 
prodiskutované téma je sice podmínka přijetí, ale není nijak reflektována v bodování. Proděkan 
zmiňoval maximální počet přijímaných studentů (který se nemění), ale i strategii, jak 
v budoucnu reagovat na chystané změny za strany vlády ohledně PhD studia na vysokých 
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školách (zvyšování stipendií), kde stále není jasné, jak bude financování ze strany státu 
nastaveno.    
Předsedkyně vyzvala k hlasování o Nařízení děkana - Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení 
v doktorských studijních programech v akademickém roce 2025/2026 na Fakultě tropického 
zemědělství.  
 
Výsledek hlasování: 7 pro, 1 proti, zdržel se 1   

➢ AS FTZ schválil Nařízení děkana - Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení v 
doktorských studijních programech v akademickém roce 2025/2026 na Fakultě 
tropického zemědělství  

  

Složení disciplinární komise FTZ  
Předsedkyně představila návrh složení Disciplinární komise FTZ, který obdržela od děkana 
FTZ. Disciplinární komise je složena ze 2 zaměstnanců a 2 studentů a její funkční období jsou 
dva roky.  
Nikdo z přítomných neměl k předloženému složení Disciplinární komise FTZ připomínky. 
Předsedkyně vyzvala k hlasování o Složení disciplinární komise FTZ.   
 
Výsledek hlasování: 8 pro, 0 proti, zdržel se 1   

➢ AS FTZ dává děkanovi souhlas ke jmenování Disciplinární komise 
FTZ v předloženém složení  

  

Návrh harmonogramu pro volby děkana FTZ a složení volební komise  
Předsedkyně přestavila svůj návrh harmonogramu voleb a zahájila diskusi o tomto 
harmonogramu a podobě voleb děkana FTZ.   
Do volební komise pro volbu děkana FTZ byli navrženi: Tatiana Alexiou Ivanova (předsedkyně), 
Vladimír Verner, Barbora Motýlová  
Předsedkyně AS FTZ vyzvala k hlasování o složení volební komise pro volbu děkana FTZ.  
 
Výsledek hlasování: 8 pro, 0 proti, zdržel se 1   

➢ AS FTZ schválil volební komisi pro volbu děkana FTZ  
  
Důležitá data harmonogramu volby děkana FTZ:  
1. 10. 2024 - Vyhlášení volby děkana pro funkční období 2025-2029   
15. 10. 2024 - Návrhy kandidátů    
16. 10. – 4. 11. 2024 - Vyjádření kandidátů    
16. 10. – 18. 11. 2024 - Tvorba kandidátní listiny a sběr podkladů od kandidátů    
20. 11. 2024 - Vyhlášení kandidátů a zveřejnění kandidátní listiny    
12. 12. 2024 (13.00) - Setkání AO FTZ     
9. 1. 2025 (9.00) - Volba děkana FTZ     
  
Předsedkyně AS FTZ Tamara Fedorova vyzvala k hlasování o harmonogramu volby děkana 
FTZ.  
 
Výsledek hlasování: 9 pro, 0 proti, zdrželo se 0  

➢ AS FTZ schválil harmonogram volby děkana FTZ  
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Imatrikulační slib FTZ v angličtině  
Předsedkyně představila podobu imatrikulačního slibu FTZ v anglickém jazyce.  
Nikdo z přítomných neměl k předloženému dokumentu připomínky.  
Předsedkyně vyzvala k hlasování o imatrikulačním slibu FTZ v angličtině. 
  
Výsledek hlasování: 9 pro, 0 proti, zdrželo se 0   

➢ AS FTZ schválil Imatrikulační slib FTZ v angličtině  
  

Revize Statutu FTZ od Právního odboru ČZU  
Tamara Fedorova představila revizi Statutu FTZ od Právního odboru ČZU. Vedení fakulty musí 
rozhodnout, zda v anglicky psaných dokumentech používat oficiální zkratku FTZ, nebo FTA - 
zatím jsou používané obě. Vyzvala k pročtení a promyšlení změn, bylo by dobré celý dokument 
dobře připravit, aby obsahoval aktuální informace a byl relevantním předpisem. S tím souvisí 
revize Organizačního řádu FTZ, která je v přípravě již několik let. Pokud se Organizační řád FTZ 
nebude revidovat v nejbližší době, měl by Statut FTZ obsahovat také informace, které 
v současném Organizačním řádu FTZ chybějí. Vedení fakulty proto musí rozhodnout, zda se 
bude Organizační řád FTZ skutečně revidovat, a podle toho rozhodnutí se může dál postupovat 
v revizích Statutu FTZ. 
 

Různé  
Tamara Fedorova poděkovala Natálii Šimáčkové za její členství v senátu a zmínila nový vzhled 
webu zasedani.czu.cz, který je nyní součástí Sharepointu. Připomněla také setkání AO a Den s 
fakultou, které se budou konat 11. 10. 2024. 
 
  
Zapsala: Barbora Motýlová  
 
 
 

Ing. Tamara Fedorova, Ph.D. 
Předseda AS FTZ ČZU v Praze 


